
 

 

Едно интервю с г-жа Николчева – директор на 

31 СУЧЕМ „Иван Вазов”, София 

 

 

1.  Г-жо Николчева, какво е за Вас да сте директор на 31 

СУЧЕМ „Иван Вазов”? 

Веднага след завършването на Софийския университет 
постъпих на работа като учител по БЕЛ в 31-во и да бъда 
директор на това училище винаги е било чест и голяма 
отговорност за мен. 
2. С какви предизвикателства се сблъсквате в работата 

си? 

Според мен, най-голямото предизвикателство за всеки 
съвременен управленец е динамиката на промените. 
Училищният директор трябва да е компетентен в 

сферата на педагогиката, икономиката, правото, трудовото законодателство, 
безопасните условия на обучение и труд, противопожарните изисквания и т.н. И всички 
тези сфери подлежат на развитие и промени. А последната година най-резките промени 
са в сферата на средното образование и именно прилагането на реформата в момента е 
най-сериозното ми предизвикателство. 
 
3. Имате и много успехи. С кое от постигнатото се гордеете най-много? 

 

Гордея се най-много с нашите възпитаници, с тези които са станали публично 

известни личности и с тези, които са станали добри хора. Радвам се, че много след 

прощаването с училището, те остават заедно като приятели. 

 

4. Кое прави Вашето училище уникално? Кое е различното и полезно послание, 

което искате да предадете на учениците си? 

 

Не съм сигурна точно в какво е уникалността на училището ни, но знам, че не се 

боим да експериментираме и в същото време се придържаме към традицията на 

строга дисциплина и високи изисквания. Всъщност посланието към учениците дойде 

от самите ученици преди много години в девиза на училището ни - „Ако успееш тук, 

ще успееш навсякъде!” 

 

5. Имате ли визия за съвместни дейности между двете училища, които за първи път  

дръзват да въведат обучение на средни европейски мениджъри в професионални 

паралелки  в гимназиален етап на обучение през далечната 1990 г.? 

 

Бих продължила в посоката на мениджмънта например с обща учебно тренировъчна 

фирма или среща на клубовете по дебати. 



6. Ако имате магическа пръчица, какво бихте променили в системата на българското 

образование веднага? 

 

Бих дала на учениците млади, добри и красиви учители, а на учителите мили и 

ученолюбиви ученици. 

 

7. Вие сте и председател на Съюза на работодателите в системата на народната 

просвета в България. Какви са Вашите приоритети, за които ще работите? 

 

Директорът на училище е много важна фигура в системата, която превежда 

„големите” държавни политики на езика на ежедневието в класната стая. Ето защо е 

от съществено значение неговият глас да се чува постоянно, когато се взимат 

решения, когато се готвят промени или просто нови учебни планове. Това е и моят 

основен приоритет. От името на близо 2 500 български директори да заявявам кое 

работи и кое не работи, какво трябва да се промени и как. 

 

8. Какво Ви вдъхновява всеки работен ден? 

 

Аз съм трето поколение учител, влюбена съм в литературата и обичам децата.  Затова 

всеки ден тръгвам на работа вдъхновена от мисълта, че отивам да правя това, което 

обичам. 

 
Благодарим за отделеното време! 
 


